

115學年度博士班資格考公告

考試時間：115年8月25日(週二)

115年8月26日(週三)

考試地點：本校電算中心電腦教室B210

考試科目：高等量性研究方法論、科學哲學與知識發展

申請資格：修業滿壹年，修畢高等量性研究方法論、科學哲學與知識發展等必修課程9學分(國際班12學分)

申請期限：**115年6月22日至8月11日下午17時截止。**

檢附表單：

1. 國立臺北護理健康大學護理系博士班資格考筆試申請表
2. 歷年成績單(正本)
3. 上一期資格考結果通知書(複試者需提供)

注意事項說明：

1. **8月25日第一天考「高等量性研究方法論」。**
2. **8月26日第二天考「科學哲學與知識發展」。**
3. 筆試全程以電腦文書處理方式進行(以WORD2021版為主)，另提供翻譯軟體試用版，若需使用特殊輸入法，須於115年8月11日前提出申請並提供輸入法程式。
4. 隨身物品於考試開始前放置於試場前方或指定場所。考試期間不得使用網路，所有具傳訊功能之電子產品包含智慧手錶、手機需關機並全程禁用，且不得攜帶其他與應試無關物品入場應試。
5. 餐食與茶水請自備。
6. **考生於答案卷標註任何記號者酌予扣分。**
7. 本次考試依博士班資格考要點及修業辦法相關規定、試場規則辦理。

國立臺北護理健康大學博士班 資格考試場規則

- 一 資格考時間為早上九點至下午五點，考試時間為八小時。
- 二 請考生攜帶學生證，經監試人員核對確係考生本人無誤，則准予應試。
- 三 考生須按編定座號入座，並確實檢查電腦是否能正常運作，若電腦無法使用，可向監試人員尋求協助。
- 四 應考人應依監試人員指示，於考試開始前將書籍文件等非考試必需用品，放置於試場前方或指定場所。考試用文具用品皆由系辦提供，無須自行準備。於考試期間不得使用網路，所有具傳訊功能之電子產品包含智慧手表、手機需關機並全程禁用，且不得攜帶其他與應試無關物品入場應試。
- 五 考生於考試期間全程不得相互交談，勸告不聽者不予計分。
- 六 考試場地為本校電腦教室，內有大量機械設備；為避免毀損本校資產，教室內不得飲食，午餐請至教室外指定區域用餐，並攜帶可鎖杯蓋之水壺(溫水瓶、保特瓶等)，注意不讓水傾倒灑出。
- 七 考生應直接作答於隨身碟中的試題檔案內，且不可任意變更試題檔案格式。
- 八 電腦設有自動還原系統，作答時請隨時存檔，若未隨時存檔導致答題無法於考試時間內完成，請考生自行負責。
- 九 考生於考試時間終了鈴聲停止響時，請立即中止作答並存檔，靜候監試人員收取作答之隨身碟。
- 十 考試進行中不得穿拖鞋及脫掉鞋子。

Announcement of qualifying examination of International Nursing PhD program in Fall 2026

Date of the exam: Aug.25 (Tue.) & Aug.26 (Wed.), 2026

Place: Computer classroom B210

Subjects: “Advanced Quantitative Research Methods” & “Philosophy of Science and Knowledge Development”

Requirements for taking the qualifying examination:

The student must have finished the first year with at least 12 credits from required courses in the International Nursing PhD Program including “Philosophy of Science & Knowledge Development” & “Advanced Quantitative Research Methods”.

Duration for application: June 22 ~17:00 on Aug. 11 2026 (6/22~8/11/2026, 5pm)

Documents need to be attached with your application:

1. Application form for the qualifying examination of PhD program in NTUNHS
2. Official transcript of the previous academic year(s)
3. The notification letter of the last qualifying examination (for whom are taking the 2nd time of the qualifying examination)

Attention Please:

1. Exam of “**Advanced Quantitative Research Methods**” will be held from **9:00-17:00**, 8 hours totally on **8/25/2026**.
2. Exam of “**Philosophy of Science and Knowledge Development**” will be held from **9:00-17:00**, 8 hours totally on **8/26/2026**.
3. All students will be assigned a seat number according to the randomly drawn; a personal flash drive will also be offered to save your answers on it.
4. Microsoft Word 2021 version will be offered. An English to English translation software will be provided as well.
5. Please bring your student ID for confirmation and put your personal belongings in the area in front of the exam room or the specific place assigned.
6. No internet available; all smartwatch /personal cell phones/ i Pads need to be turned off and not allow to be used during the time of exam; all materials which are not relevant to this exam would not be allowed to bring in.
7. Please prepare your own food and drinks if you need them, and please eat and drink outside of the exam room. A certain room will be assigned for your lunchtime.
8. Any conversation will not be allowed during the exam, even at lunchtime.
9. All marks or symbols are made on the answer sheet would be considered cheating.
10. Candidates should directly answer in the test file on the USB drive and must not arbitrarily change the file format.
11. During the examination, students are strictly prohibited from wearing slippers or removing their shoes.